

Sarah Jane Meharg, Ph.D.
mehargs@pcpcanada.com

Dr. Sarah Jane Meharg is president of Peace & Conflict Planners Canada and serves as an Adjunct Professor at the Royal Military College of Canada. She is Canada's leading post-conflict reconstruction expert and specializes in the research and implementation of advanced technologies for reconstruction initiatives. Dr. Meharg focuses on economic acceleration in regions experiencing economic transitions, including post-conflict and post-disaster environments such as Afghanistan, Haiti and the Balkans.

Dr. Meharg has received numerous commendations for developing her unique theory of conflict– *identicide* (1997) – which defines the precursor stages of genocide
http://www.carleton.ca/csds/docs/working_papers/MehargWP05.pdf
Dr. Meharg is currently researching economic acceleration; the environment of peace operations; military geography; and identicide/genocide.

Dr. Meharg serves as a research fellow with organizations such as the Centre for Security and Defence Studies (CSDS) and the Canadian Defence and Foreign Affairs Institute (CDFAI) and the Security and Defence Forum (SDF). Dr Meharg is president of Peace and Conflict Planners Canada Inc., a firm that specializes in economic and cultural reconstruction and new-use technology applications for conflict and disaster affected environments. Clients include both domestic and international organizations and governments.

Dr. Meharg develops “futures” concepts for application in her fields of study, and has a unique specialization in connecting defence, humanitarian, government, academic and private sector interests. She has written numerous chapters and articles, including two recent books: *Helping Hands and Loaded Arms: Navigating the Military and Humanitarian Space* (Canadian Peacekeepers Press: Cornwallis N.S., 2007), and *Measuring What Matters in Peace Operations and Crisis Management* (McGill-Queen's University Press: Kingston, 2009).

Dr. Meharg recently collaborated with the Peacekeeping and Stability Operations Institute (PKSOI) at the US Army War College in the publication “Security Sector Reform: A Case Study Approach to Transition and Capacity Building” (January 2010).
<http://www.strategicstudiesinstitute.army.mil/pubs/summary.cfm?q=960>

Dr. Sarah Jane Meharg est *Professeure Affiliée* au Collège Militaire Royal du Canada et *Chercheure principale associée*. Elle est l'experte la plus reconnue au Canada en matière de reconstruction post-conflit, se spécialisant dans la recherche et la mise en œuvre de technologies de pointe pour les initiatives de reconstruction. Dr. Meharg s'intéresse au développement économique durable dans les régions en proie à des transitions économiques, y compris l'après-conflit et les environnements post-catastrophe, tels que l'Afghanistan, Haïti et les Balkans.

Dr. Meharg a reçu de nombreuses mentions élogieuses suite à avoir développé sa propre conception des conflits dans son ouvrage '*Identicide*' (1997), qui définit les précurseurs au génocide (Voir : http://www.carleton.ca/csds/docs/working_papers/MehargWP05.pdf).

Dr. Meharg étudie actuellement le développement économique durable, l'environnement des opérations de maintien de la paix, la géographie militaire et le génocide.

Dr. Meharg travaille aussi comme chercheure associée avec des organismes tels que le Centre pour la Sécurité et les Études de la Défense (CSDS) et l'Institut Canadien de Défense et des Affaires Étrangères (CDFAI) et le Forum de la sécurité et de la défense (FSD). Dr. Meharg est présidente de «Peace and Conflict Planners Canada Inc», une entreprise qui se spécialise dans la reconstruction économique et culturelle ainsi que l'utilisation de nouvelles applications et technologies utilisées dans des milieux récemment touchés par des conflits et/ou des catastrophes naturelles. La compagnie compte parmi ces clients des organisations nationales et internationales ainsi que des gouvernements.

Dr. Meharg développe des concepts innovateurs et les applique dans ses domaines d'études. Elle tient à développer des connexions uniques entre la défense, l'aide humanitaire, le gouvernement, les intérêts des académiciens et le secteur privé. Elle a écrit de nombreux chapitres de livres et articles, dont les deux récents ouvrages: '*Helping Hands and Loaded Arms: Navigating the Military and Humanitarian Space*' (Édition Canadian Peacekeepers, Cornwallis N.S., 2007), et '*Measuring What Matters in Peace Operations and Crisis Management*', (Édition McGill-Queen's University, Kingston, 2009).

Dr. Meharg a récemment collaboré avec l'institut «Peacekeeping and Stability Operations Institute (PKSOI)» du Collège Américain, «US Army War College», dans la publication de l'ouvrage "*Security Sector Reform: A Case Study Approach to Transition and Capacity Building*" (January 2010).

<http://www.strategicstudiesinstitute.army.mil/pubs/summary.cfm?q=960>